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7. novembril tähistas Järvakandi 
segakoor  kultuurihallis toimu-
nud kontserdiga oma 105. tege-
vusaasta täitumist.

Oli aasta 1904, kui tulid kok-
ku Järvakandi klaasivabriku 
noored lauluhuvilised ja tegid 
Jüri Bachmannile ettepaneku 
moodustada segakoor. Esialgu 
kolmehäälses kooris laulis al-
gul viisteist kuni kakskümmend 
vabriku- ja ümbruskonna noort. 
Aasta-aastalt koori koosseis 
suurenes, leiti uusi dirigente ja 
lauljaid. Oli aegu, mil koos käis 
üle kaheksakümne inimese.

Käesolev aasta oli koorile 
pingeline ja teguderohke. Aasta 
algus kuulus laulupeolaulude 
õppimisele, see tõi ka edu – sai-
me õiguse osaleda XXV üldlau-
lupeol. Siinkohal tänusõnad val-
lavalitsusele, kes on meid igati 
toetanud, ja me oleme uhked 
oma uhiuute ning kaunite rahva-
riiete üle.

Segakoor on väga teotahteli-
ne ja üksmeelne: käiakse korra-
likult proovidel, õpitakse usinalt 
laule. Viimase viie aasta jooksul 
on kooril olnud kuuskümmend 
ülesastumist: esinetud on kahel 
laulupeol, mitmel pool vabarii-
gis, maakonnas ja oma rahva 
ees. 

Oleme eakate rõõmsameel-
ne koor. Kuuskümmend üheksa 
aastat on kooris laulnud Rosalie 
Jürgenson, kuuskümmend aastat 
Linda Villido, Helvi ja Alek-
sander Maalik. Tublid on olnud 
koorivanem Einu Endrekson ja 
president Valdek Tomson.

7. novembril oli tähtis päev – 
toimus koori 105. tegevusaasta 
tähistamise kontsert uue kuue 
saanud kultuurihallis.  Kontser-

dil esitati laulupeo repertuaaris 
olnud ja läbi aegade kõige süda-
melähedasemateks saanud laule. 
Kava täiendasid naisansambel ja 
kooli lastekoor Eha Terase juh-
timisel ning meesansambel Vii-
sitiim. 

Rõõmustasime, et kohale oli 
tulnud palju kuulajaid ja õnnitle-
jaid Tallinnast, Raplast, Valgust, 
Kehtnast ja mujalt.  Eriline tänu 
härra August Laidemäele, kes 
kinkis koorile puulõikes laulu-
peomärkide komplekti. Endine 
koorijuht Hilma Kerbak päran-
das koorijuhile rändhelihargi.

Kuulajatele ütleksin: 
Tuhat tänu tulemasta,
segakoori kuulamasta, 
kes siin kodukandis kaua
lauluviise veeretanud,
omas majas ajast aega
kuulajaida rõõmustanud.

Olen õnnelik, et segakoor on 
üheksa aasta jooksul mulle pak-
kunud palju meeldivaid elamusi 
ja et me oleme kui üks suur pe-
rekond!

Heldi Tagel
koori 29. dirigent

105 aastat koorilaulu Järvakandis

Vabatahtlik tegevus tõi 
tunnustuse 
6. detsembril toimus Tallinnas Õpetajate 
Majas viiendat korda Eesti vabatahtlike 
tunnustamine. Žüriile esitatud viieküm-
ne kandidaadi seast valiti välja seitseteist 
vabatahtlikku, kelle hulgas oli vastuvõtu-
le kutsutud ka meie vallas juba kaua aega 
edukalt ning säravalt tegutsenud Rita Me-
rekivi. Rita pälvis vabatahtliku tiitli, mille-
ga kaasnes diplom, rinnamärk ja paar tuge-
vaid töökindaid uute ettevõtmiste jaoks. 

Üritusel loeti ette ka kõigi tunnustatud 
vabatahtlike teened. Rita Merekivi kohta 
kõlasid sõnad: “Tänu Rita Merekivi eest-
vedamisele toimus üle-eestiline õpilaste 
kunstikonkurss “Minu klaas 2009”. Te-
ma teeneks on projekti koostamine, töö-
de kokkukogumine, žürii tegevuse koor-
dineerimine ning näituse korraldamine. 
Põneva konkursi eest on tänulikud paljud 
lapsed ja kunstiõpetajad. Muide, kuna hu-
vi konkursi tööde vastu oli suur, saadeti 
need rändnäitusele. Peale selle projekti 
läbiviimise osaleb Rita Merekivi pidevalt 
vabatahtlikuna ka Naiskodukaitse Rapla 
maleva töös ning on Järvakandi Kodutü-
tarde juht.” 

Eili Soon

Vabatahtliku tiitli pälvinud Rita Mereki-
vi, president Toomas Hendrik Ilves ja Ri-
ta kandidatuuri konkursile esitanud Eili 
Soon tunnustamisüritusel. Erakogu

Õdus õhtu vürtsitüdru-
kute ja sõpradega
28. novembril ootas tuledesäras kultuuri-
hall taas pidulisi, sest oma kavaga pidi üles 
astuma tantsutrupp Vürtsitüdrukud.

Need oma poolsada, kes kohale tulid, 
ei pidanud pettuma milleski. Peaaegu poo-
leteisttunnine esinemine oli igati armas, 
nauditav ja südantsoojendav: vürtsitüdru-
kute lustakad tantsud (nii vanematest aega-
dest kui ka esmaettekandes) olid särtsakad 
ja kantud tantsulustist ning elurõõmust. 
Tantsunumbrite vahel laulis kenasti  mee-
sansambel Viisitiim ja tõeliste üllatuskü-
lalistena pakkusid suurepärast ja kaunist 
muusikat kutselised artistid teatrist Estonia.     

Õhtu kava oli kokku pannud Helgi 
Randla, õhtut juhtis Priit Aimla.

JK

Segakoor aastal 
2009 Järvakandi 
Kultuurihallis ...

Koori staažikaim tegevliige Rosalie Jürgenson

Esineb lastekoor

Laulab Viisitiim

Hilma Kerbak ja Heldi Tagel

... ja  Estonia 
kontserdisaalis 

1952. aastal
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VOLIKOGU

Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

Vallavalitsuse koosseis jäi 
muutmata

Äsja valitud volikogu kogunes oma esimesele istungile 
25. novembril. 

Vallavalitsuse koosseisu kinnitamine
Volikogu kinnitas Järvakandi vallavalitsuse liikmeteks 

Sirje Meti, Eerik Salumäe, Tiiu Uugi ja Aet-Triin Vasnu.
Esindajate nimetamine Linnade Liidu juhtorganitesse 
Volikogu otsustas nimetada Järvakandi valla esindaja-

teks Eesti Linnade Liidu üldkoosolekul (Linnade Päeval) 
Mart Järviku ja Enno Alliksaare (asendajateks nimetati 
vastavalt Sirje Mett ja Katrin Kuum) ning Eesti Linnade 
Liidu volikogus Mart Järviku (asendaja Enno Alliksaar).

Komisjonide koosseisu kinnitamine
Volikogu kinnitas vallavolikogu alalise eelarvekomisjo-

ni liikmeteks Sirje Ahtijaineni, Katrin Anto ja Eerik Salu-
mäe, alalise haldus-ja arengukomisjoni liikmeteks Anatoli 
Riippineni, Lauri Hollo, Regiina Jõhvika, Kadrin Karro, 
Raul Kivilo, Eerik Salumäe, Margus Sepa ja Silver Šeferi 
ning alalise sotsiaalkomisjoni liikmeteks Liisa-Mail Moo-
ra, Karin Lega, Katrin Anto ja Vieno Rippineni.

18. detsembri 2001. a määruse  nr 23 ajutine muutmine 
Kuulanud ära valla sotsiaalnõuniku Vieno Rippineni 

selgitused,  otsustas volikogu lubada  erandkorras kasu-
tada toimetulekutoetuse arvestamisel eluruumi alatiste 
kulude piirmäärana tarbitud elektrienergiat vastavalt te-
gelikele kuludele (kuid mitte üle 200 kWh ühe pereliik-
me kohta) ning ahiküttega eluruumis kogu kütteperioodi 
kütusenormi.

Muudatus kehtib 31. detsembrini 2009. a.
Valla terviseprofiili koostamine 
Ettekandega vajadusest koostada valla terviseprofiil 

esines volikogu aseesimees Katrin Kuum. Terviseprofiil 
on tööriist tervise hoidmisel ja arendamisel, mis aitab: 
kaardistada ja hinnata inimeste terviseseisundit piirkon-
nas; kaardistada tervisemõjureid ning hinnata keskkonna 
(füüsilise ja sotsiaalse) mõju tervisele; planeerida tervise 
parandamisele suunatud tegevusi; ressursse tõhusamalt 
kasutada. Lisaks on terviseprofiili olemasolu vajalik 
tõukefondist vahendite taotlemiseks, mille prioriteetne 
suund on “Pikk ja kvaliteetne tööelu”, seda juhib sotsiaal-
ministeerium.

Volikogu otsustas, et Järvakandi vallavalitsusel tuleb 
terviseprofiili koostamiseks moodustada vastav komisjon.

Volikogu istungi materjalidega on võimalik tutvuda In-
terneti-leheküljel www.jarvakandi.ee ja paberkandjal val-
lamajas ja raamatukogus. 

JK 

Mart Järvik
vallavanem

Tehes kokkuvõtteid möödu-
nud aastast, peame tõdema, et 
kogu aastat iseloomustanud 
üldine majanduslangus mõ-
jutas meid kõiki. Kui aasta al-
gul oli üksikisiku tulumaksu 
laekumine suhteliselt hea, siis 
esimese poolaasta möödudes 
olime sunnitud  koostama ne-
gatiivse lisaeelarve, kärpides 
palku ja viies kõik võimali-
kud kuluread miinimumini. 
Samas avanes meil aasta lõ-
puks võimalus viia riikliku 
tasandusfondi abil valla eel-
arve täitmine ligilähedaseks 
planeeritule.

Kuid vaatamata keerulis-
tele aegadele majanduses ja 
sellest tulenevale riigi raha-
koti kõhnumisele, on käes-
oleval aastal tehtud tänu Eu-
roopa Liidu abirahadele siiski 
olulisi investeeringuid. 

Järvakandis oli keskse-
maks ehitusobjektiks rahva-
maja, mille renoveerimine 
algas eelmisel aastal ja kestis 
käesoleva aasta septembri 
lõpuni. Maja on nüüd seest 
hubasem, kaunim ja oluliselt 
soojapidavam. Uue sisustuse 
ja mööbli on valinud asja-
tundjad ning töö tulemusega 
saab iga vallakodanik ise tut-
vuda. Senini on maja kohta 
öeldud ainult kiidusõnu, ka 
uus nimi Kultuurihall on val-
davalt positiivseid emotsioo-
ne esile kutsunud. Kultuuri-
halli on investeeritud viimase 
kolme aastaga ligemale küm-

me miljonit krooni.
Käesoleval aastal alusta-

sime ka Järvakandi Avatud 
Noortekeskuse remondiga. 
Objekti maksumuseks on 
planeeritud ligemale viis ja 
pool miljonit krooni. Maja 
peaks pärast remonti saama 
päris uueks, vanu detaile säi-
lib  vähe, vaid vundament 
ja osa välisseinte karkassist. 
Ülejäänu ehitatakse kõik uus. 
Tööd on kulgenud plaanipä-
raselt ning koostöö ehitajate-
ga sujub hästi.

Ka oma vahendite ja pan-
ga abiga oleme sel aastal 
teinud mahukaid töid. Aasta 
algul lõpetasime alevisau-
na remondi, juunis Tallinna 
maantee uue tänavavalgus-
tuse ehituse. Töid teostas OÜ 
Järvakandi Kommunaal.

Tublilt tegutsevad meie 
korteriühistud. Pea kõigis 
suuremates majades tegel-
dakse soojustustöödega, fas-
saadide remondiga. Teada on, 
et maja soojustamisse inves-
teeritud kroonid garanteeri-
vad küttekulude kontrolli alla 
saamise.

Aasta alguse oluliseks 
sündmuseks oli hambaravi- 
kabineti taasavamine. Uue 
hambatohtri töö suhtes on 
ainult kiidusõnu öeldud. Ter-
ved hambad on hea tervise 
aluseks. Loodan, et Järva-
kandi spordilembese ja hea 
tervisega rahva enesetunne 
paraneb veelgi.

Veidi ka olulisematest kul-
tuurisündmustest. Viiendat 
korda toimunud Rabarock 
möödus ka seekord tõrgeteta. 
Olid toredad festivalipäevad 
ning vaatamata ilmataadi 
väikestele viperustele said 

külastajad Järvakandist meel-
dejääva elamuse. Ka  tagasi-
side oli valdavalt positiivne: 
kiideti eriti bändide valikut, 
kiita sai ka koristustiim. Kah-
ju, et riigi kultuurivaenulik 
maksupoliitika algaval aastal 
Rabarocki toimumisele takis-
tuseks sai.

Viiendat aastat järjest toi-
mus meil ka puusümpoosion. 
Eesti Puuskulptuuri Seltsile 
oli see aga koguarvult ju-
ba kahekümnes kord sellist 
demonstratsioonesinemist 
korraldada. Skulptorid olid 
tasemel, tehti palju toredaid 
skulptuure, mis jäävad aasta-
teks Järvakandit kaunistama.

Augustis toimus teine mo-
tokross Tupiku krossirajal, kus 
motospordisõbrad said meel-
dejääva elamuse õnnestunud 
võistluspäevast. Perekonnad 
Tagapere ja Turro ning Risto 
Algre on motokrossi arenda-
miseks palju ära teinud. Oma 
õla on motokompleksi aren-
damisele alla pannud MTÜ 
Meelistegevus Meelis Tom-
soni eestvedamisel. Loodan, 
et koos suudetakse Järvakandi 
kunagine mootorispordilem-
bus taastada.

Väga tublid on olnud meie 
vibusportlased. Käesoleval 
aastal toimus juba nelja-
kümnendat korda Järvakandi 
Open Cup, kus oli võistlejaid 
ligemale kümnest riigist. Lä-
bi aasta on saavutatud häid 
tulemusi nii Eestis kui ka 
rahvusvahelistel võistlustel. 
Paremate tulemuste saavu-
tamiseks on treeningutesse 
kaasatud ka kogenud treener 
Koreast. 

Kiitust väärivad noored 
kergejõustiklased Margus 

Sepa eestvedamisel. Läbi 
aasta on koolispordivõistlus-
tel saavutatud mitmeid au-
hinnalisi kohti.   

Algavasse aastasse vaa-
dates tuleb tunnistada, et 
elu säästurežiimil võib veel 
mõnda aega jätkuda. Nii ole-
me järgmise aasta eelarvet 
koostades seadnud eesmär-
giks hoida kulude taseme 
käesoleva aasta tegelikust 
laekumisest veidi madala-
mal. Arvan, et sellist konser-
vatiivset joont hoides suuda-
me me järgmisel aastal kõik 
oma allasutused töös hoida 
ja katta hädavajalikud kulu-
tused. Maksutulude tõustes 
on aga võimalik teha täien-
dav lisaeelarve. Seniks hoia-
me konservatiivset joont, 
valmistades samal ajal ette 
mitmeid projekte, et EL-i 
rahakanalite avanedes veel 
olulisi töid ette võtta.

Tänan meie vallarahvast, 
ettevõtjaid, ettevõtete juhte ja 
allasutuste kollektiive toreda 
koostöö eest! Tänan ka meie 
vallamaja tublisid töötajaid! 
Teiega koos on kriisiaasta 
edukalt mööda saadetud ja 
päris palju olulisi tulevikku 
suunatud planeeringuid ning 
investeeringuid ellu raken-
datud.

Eriti tänan meie alevi va-
nimat elanikku. Saja teist 
eluaastat käiv Heinrich Mün-
ti esines telesaates tõelise 
staarina, jagas õpetussõnu 
ja avas saladusi pikaealisu-
se teemadel. Soovime talle 
tugevat tervist ja mõnusat 
huumorimeelt veel paljudeks 
aastateks!

Rahulikku jõuluaega ja lõ-
busat aastavahetust!

Lühidalt aastast 2009

Järvakandi vallavalitsuse 
moodustatud neljaliikmeline 
komisjon vaatas üle Järva-
kandi valla munitsipaalkor-
terid, mida on 73. 

Kontrolliti korteri ja ühis-
pindade korrashoidu, kapi-
taalremondi vajadusi, samas 
ka elamu, kus korter asub, 
ja korteri juurde kuuluvate 
kõrvalhoonete olukorda ning 
korteri juurde kuuluva maa 
korrashoidu, korteri vastavust 
ehitusprojektile, vee ja/või ka-
nalisatsiooni olemasolu jms.

Korterite olukord oli väga-
gi erinev. Oli kohti, kuhu võis 
siseneda rõõmuga, kuid ena-
mik jättis õnnetu mulje.

Eks ole ju inimeste kul-
tuuriline tase ja vanemate 

eeskuju paljuski määrav, 
millises kodus soovitakse 
elada, kuid munitsipaalkor-
terist prügimäge teha on 
lubamatu. Samas peab tõ-
dema, et valla ja Järvakandi 
Kommunaal OÜ järelevalve 
üürikorterite lepingujärg-
se kasutamise üle on olnud 
puudulik. 

Komisjonile enam silma 
hakanud puudustest.

• Puuküttega korterit ei 
tohi jätta pikemaks ajaks 
kütmata. Mitte ainult naab-
rid ei kannata seetõttu talvel 
külma seina, vaid ka teie 
enda üürikorter (seinad, põ-
randad, mööbel jm sisustus) 
rikneb seeläbi.

• Sanitaarremont, kaasa 

arvatud akende värvimine, 
on üürniku kohustus. Pole 
ju lõbus saada endale korter 
või elada sellises, mille aken 
on lagunenud, põrandal pra-
hihunnikud, seinalt koorub 
värvi või tapeeti, korsten ei 
tõmba jne. Kõik selle pärast, 
et eelmine üürnik ei hooli-
nud või – mis veel hullem 
– elanik ise ei hooli. Munit-
sipaalkorterisse tuleb suhtu-
da sama heaperemehelikult 
kui oma kinnisvarasse. Mine 
tea, võib-olla tulebki üürni-
kuna pikemaks ajaks elama 
jääda.

• Sanitaarremont on olu-
line, kuid veel olulisem sa-
nitaarpuhastus – maakeeli 
koristamine. Komisjon nägi 

kortereid, mis polnud tolmu-
harja ja põrandalappi ammu 
tunda saanud. Korteri ja sel-
le juurde kuuluvate osade (nt 
trepikoda) koristamine on 
siiski üürniku kohustus.

• Õued ja aiamaad korras-
tamata. Kui te ise aiamaad ei 
kasuta, siis hooldama peab 
seda ikka. Otsige keegi, kes 
tahab kasutada teie aiamaad.

Üleskutse munitsipaal-
korteri üürnikele: palun lu-
gege üürileping läbi.  Teie 
õigused ja kohustused on 
seal kirjas. 

Kaunist jõuluaega! 
Ene Nüganen

majandusnõunik
komisjoni esimees

Mart Järvik valiti Raplamaa 
Omavalitsuste Liidu esimeheks
3. detsembril valisid Raplamaa vallavolikogude esimehed 
ja vallavanemad omavalitsuste liidu (ROL) juhtkonda: 
ROL-i, vallavolikogu esimeeste kogu ja vallavanemate ko-
gu esimehed ning lisaks kaks ROL-i juhatuse liiget. 

Kandidaate ROL-i esimehe kohale oli kaks: meie valla-
vanem Mart Järvik ja Märjamaa vallavanem Eero Plamus. 
Häältega 11 : 9 valiti esimeheks Mart Järvik. Vallavolikogu 
esimeeste kogu juhiks sai Karl Tamme Kehtna vallast, val-
lavanemate kogu esimeheks Andrus Saar Kohilast. ROL-i 
juhatuse ülejäänud kahele kohale valiti Margus Jaanson 
Juurust ja Ülle Kiviste Kaiust. 

Järgnevalt esitas regionaalminister Siim Valmar Kiisler 
maavanema kandidaadiks Tiit Leieri. Viimane on küll Rap-
lamaa noormees, aga tema miinuseks peeti juhtimiskoge-
muse vähesust ja  alles omandatavat kõrgharidust. Salajase 
hääletuse tulemused olid järgmised: 3 poolt, 4 erapooletut 
ja 13 vastu. Et ROL-i  hääletustulemus on vaid nõu andev 
ja määrav on siiski EV valitsuse otsus, kinnitas valitsus Tiit 
Leieri 10.  detsembril  Raplamaa maavanemaks. Samal päe-
val määrati Pärnumaa maavanemaks Järvakandi keskkooli 
kasvandik Andres Metsoja.

Mart Järviku valimine Raplamaa Omavalitsuste Liidu esi-
meheks  on vallale kindlasti kasulik – on hea, kui Järvakandi 
esindaja saab maakonna arengu oluliste teemade ja otsuste 
juures sõna sekka öelda. Samas on meie positiivsed kogemu-
sed ja kasulikud ettepanekud ka maakonnas rakendatavad.  

Enno Alliksaar
vallavolikogu esimees

Rõõm, mida me teistele pa-
kume, paelub sellega, et ta 
mitte ainult ei kahvatu nagu 
igasugune vastuhelk, 
vaid naaseb meie juurde veel 
eredamana.

V. M. Hugo
2009. aasta alguses teostus 
idee valida ja tunnustada val-
la tublisid ning teotahtelisi 

inimesi. Seoses sellega palub 
vallavalitsus esitada kandi-
daate valla aukodaniku nime-
tusele ning teenetemärgi saa-
jaks. Kandidaatide esitamine 
kestab 31. detsembrini. 

Aukodaniku nimetus 
omistatakse valla erilise aus-
tuse avaldusena ja selle and-
mise otsustab volikogu.

Teenetemärk antakse füü-
silistele isikutele Järvakandi 
vallale osutatud eriliste tee-
nete eest, selle andmise ot-
sustab vallavalitsus.

 Ettepanekud peavad olema 
kirjalikud; sisaldama andmeid 
tunnustusavalduse kandidaadi 
kohta; ettepaneku tegija põh-
jendust tunnustamiseks.

Tiitlite üleandmine toi-
mub Eesti Vabariigi aasta-
päevale pühendatud vallava-
nema vastuvõtul.

Ettepanekud esitada aad-
ressil Järvakandi, Tallinna 
mnt 17. Info jarvakandi@
jarvakandi.ee või 489 4710.

Sigrid Algre
vallasekretär

Kokkuvõtvalt munitsipaalkorteritest

Tunnustame tublimaid
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Euroopa Liit
Euroopa 

Regionaalarengu Fond
Eesti tuleviku heaks

JÄRVAKANDI RAHVAMAJA RENOVEERIMINE

JÄRVAKANDI AVATUD NOORTEKESKUSE
RENOVEERIMINE

Järvakandi Avatud Noortekeskuse renoveerimine on uus 
Järvakandi Kaja rubriik, kus sõnas või pildis jälgitakse 
noortekeskuse taassündi. 

Vana …

… ja uus katusekonstruktsioon. Sirje Mett

Järvakandi noortekeskuse renoveerimine käib täie hoo-
ga. Lammutustööde käigus selgus, et olemasolevat ka-
tusekonstruktsiooni kui nõukaaegset ehitusšedöövrit  on 
raske renoveerida ning selle raskuse tõttu ei saa teostada 
ka seinte sirgeksajamist. Seetõttu langetati otsus, et tel-
litakse täiesti uued ja nüüdisaegsed katusefermid. Kuna 
sellist kulu polnud esialgu projektis ette nähtud, paluti abi 
haridus- ja teadusministeeriumilt, kes toetaski omalt poolt 
rahaga noortekeskuse katusekonstruktsiooni uuendamist 
ning seinte tugevdamist.

Vana ja uue katuse konstruktsioonid on võrreldavad 
juuresolevatel fotodel.

Sirje Mett
abivallavanem

November ehk hingedekuu 
oli koolimajas täis sebimist. 
Traditsiooniliselt juhatati 
sisse hingedeaeg, kus abi-
tuuriumi tüdrukud korralda-
sid noorematele ühe õdusa 
esmaspäevahommiku ning 
rääkisid hingedeajast ja selle 
kombestikust. 

Tähistamaks isadepäeva, 
korraldati koolis isade-poe-
gade nädal. Selle raames 
toimus 9. novembril Mi-
niralli 2009, kus õpilastel 
oli võimalus mõõtu võtta 
omavalmistatud sõiduki-
tel ja rallitada ümber kooli. 
Siinkohal tänan meie tubli-
sid rallipoisse ja -tüdrukuid. 
Kiireim oli V klassi poiste 
Kert Jõema ja Martin Voogi 
sõiduk, kõige meisterlikuma 
ja originaalsema sõiduki eest 
said auhinna Tõnu Algre (II 

klass),  Argo Stražev ja Karl 
Kivilo (IV). Tublid olid ka 
teised osalejad. 

Teemanädalal toimusid ka 
10. klassi poiste korraldatud 
mardipäeva tähistamine ning 
superpoisi valimine (Andero 
Anto, IV klass). Unustusse 
ei jäänud ka sportlikud jõu-
katsumised. 

Nädal lõppes meelelahu-
tusliku õhtuga, kus lapsed 
said koos isadega erineva-
tes töötubades meisterdada. 
Näidati oma suupistete tege-
mise ja käsitööoskust, muu-
sikalist ja näitlemisannet 
ning füüsilist vormi. Lõpuks 
mängiti ja maiustati koos.

16.–20. novembrini pee-
ti koolis kakuliste nädalat. 
Et kodukakk on aasta lind 
2009, siis leidsid loodusai-
nete õpetajad, et lapsed 

võiksid kakulistest ka laie-
malt teada. Nädala raames 
valmistasid õpilased kakke, 
tutvusid lindude eluviisidega 
ning võtsid osa viktoriinist.

Novembrikuu viimase 
nädala eredaimaiks pärliks 
said 12. klassi kaunid kad-

risandid.
Jõulukuu algust sümboli-

seerib iga-aastane I advendi 
tähistamine, kui õuekuusel 
süüdatakse küünlad ning 
lauldakse esimesi jõululaule. 

Annika Allikson
kooli huvijuht

9. novembril tähistati laste-
aias Pesamuna isadepäeva. 
Seekord pigem perepäevana, 
et oleks kogu perel võimalus 
(ka lasteaias) midagi vahvat 
koos ette võtta. 

Õhtu kujunes väga meele-
olukaks! Lustida said nii väi-
kesed kui ka suured, kusjuu-
res suurtele (s.o emad, isad, 
vanaemad, vanaisad) püüd-
sime mängulisi tegevusi roh-
kemgi pakkuda kui lastele.

Pärast laste pisikest lau-
lulist tervitust oli aeg isadel 
ennast “tõestama asuda”. 
Algul ei saanud ettevõtmist 
küll eriti vedama, kuid seda 
toredam oli, et pärast ei saa-
nud jälle hea kombe kohaselt 
pidama!

Selleks, et kõik võiksid 
kõigi üle (ka iseenda üle) 
uhked olla, oli tarvis moo-
dustada kaks julgete meeste 
võistkonda. Julgeid isasid, 
sekka ka emasid ning vendi 
sai kokku täpselt nii palju, et 
vormida lavaküpseks kaks 
vahvat lastelugu: “Muna” 
ja “Tibu” (tükid said valitud 
2010. aastal eesootavat las-
teaia 75. aastapäeva silmas 
pidades). Näitlejatele olid 
valmis pandud ainult lugu 
tutvustav raamat, hea hulk 
kostüüme ning muid vajami-
nevaid rekvisiite. Edasi sai 
juba loovusel lennata lasta 
ning tunda rõõmu pesueht-
sast mängimisest!

Senikaua kui näitlejad 
oma rollidesse sisse elasid, 
ei istutud ka saalis niisama, 

käed rüpes. Koos lastega 
mängiti laulumänge ning 
moodustati isegi üks suur 
ühine pereansambel, kuhu 
kuulus nii lasteaia personali 
liikmeid, lapsi kui ka emasid 
ja isasid. Kuna kõigile pilli 
leidmisega oleks tekkinud 
raskusi, võtsime kasutusele 
kehapilli, kuna see on alati 
ja kõigil endaga kaasas. Ke-
hapilliansambli etteaste õn-
nestus esimesel katsel ning 
oli pealegi lõbus ja kõiki osa-
pooli ühendav ettevõtmine!

Lõpuks olid näidendid 
lavaküpsed ning vastsed 
näitlejad valmis rambival-
gusesse astuma. Kes pole 
teiste ees esinema pidanud, 
see ei kujuta võib-olla ettegi, 
et see nõuab esinejalt väga 
palju julgust, eneseületamist 
ning valmidust välja astu-

da tavapärasest turvalisest 
olukorrast. Seetõttu tahan 
allakirjutanuna eriti suure 
tänuavalduse teha kõigile, 
kes julgesid selle sammu ette 
võtta! Nimeliselt toon välja 
Aivar Straževi ja Eero Vaik-
re, kelle kanda jäid eespool 
nimetatud lugude jutustajate 
rollid. Nii nagu ühest heast 
jõuluvanast sõltub jõulupeo 
kordaminek, nii sõltub pal-
juski ka näidendi kordaminek 
ühest heast jutustajast.

Üritusel tehtud fotod kin-
nitavad, et mängimist nau-
diti täiel määral! Sõltumata 
igapäevaametist, sai sellel 
õhtul kehastuda nt konnaks, 
harakaks, kukeks, tibuks jne. 

Usun, et rahule jäid nii 
pealtvaatajad kui ka näitle-
jad, seda enam, et lavatükid 
võeti vastu tulise, südamest 

tuleva aplausiga.
Proovile pandi ka isade 

omavaheline koostöö ning 
muskliramm. Nimelt tekitati 
isade ühendatud kätest oma-
pärane sild, kust lapsed said 
üle ronida.

Kõige lõpetuseks võisid 
lapsed koos isadega tantsi-
da ja trallitada. Olla lihtsalt 
koos!

Tänan kõiki, kes osalesid 
lasteaia perepäeval ning ai-
tasid kaasa selle kordamine-
kule! Koos tegutsedes saab 
korda saata ja luua toredaid, 
positiivseid ja meeldejää-
vaid asju ning ettevõtmisi. 

Kindlasti jääb ühena sel-
listest meelde ka meie ühine 
perepäev lasteaias.

Heivi Kipper
Järvakandi lasteaiaPe-

samuna juhataja  

Lustlik perepäev Pesamunas

Novembrikuu tegemisi koolimajas

Raamatukogu pidas 80. juubelit
Neljapäeval, 29. oktoobril kogunes varasel õhtutunnil  Jär-
vakandi ühte külastatavamasse paika – raamatukogusse 
– hulgaliselt külalisi. Nimelt sünnipäevalisi, et meenutada-
tähistada Järvakandi raamatukogu tähtsat juubelit. Külalis-
te hulgas oli endisi raamatukoguga seotud inimesi, nagu 
Aino Lello ja Reet Tammeväli. Raplast  oli tulnud Rapla 
keskraamatukogu juhataja Õie Paaslepp. Ja siis veel oma 
alevi inimesed lasteaiast, kultuurihalli esindaja, laululapsed 
koos õpetaja Eha Terasega koolist. Oli lilli, kingitusi, häid 
soove, palju tänusõnu heale pererahvale, kes iga päev meile 
raamatuid soovitavad, meid, järvakandilasi,  raamatukokku 
ootavad. Tee peaks ju tuttav olema!?

Tegelikult on sellest paigast saanud Järvakandi kesk-
punkt: on lugemishuvilisi inimesi, on siin ajalehtede ja 
ajakirjade uurijaid, on arvutikasutajaid. Kuid kõik nad 
huvituvad millestki. Kahjuks on nende hulgas vähe noori, 
kes võiksid pärast koolipäeva lõppu raamatute seltsis aega 
kasulikult veeta.

Aga ikkagi sünnipäev!
Õnnitlejate hulgas oli ka Nädalise ajakirjanik Margus 

Mikomägi. Tema sõna ja laul oli nagu loodud sissejuhatu-
seks hingedepäeva meeleollu. Mõtteid elust ja inimestest, 
üldse elumõttest jõudis meieni nagu uued avastused iga-
päevaelus. Tegelikult mõtleme neile kahjuks haruharva! 
Lihtsad laulud lihtsate sõnadega läksid hinge. Mõni hetk 
on väga ilus!

Õhtu järgmine vaatus vahetas saaliruume. Väikeses 
saalis seisis kaunis ja üsna lookas sünnipäevalaud. Ja juttu 
jätkus kauemaks ...

Sel  õhtul öeldi palju tänusõnu Ritale, Helile, Taimi-
le – pererahvale, kes oma lahkel ja rõõmsal moel püüab 
sind aidata nii raamatute valimisel kui ka iga teise mure 
puhul. Ja kui sa ükskord seda koged, tuled siia ka teine ja 
kolmaski kord, jälle ja jälle!

Nii saabki sinust lugeja, huviline inimene! Palju õnne, 
lahke pererahvas ja teie soe tuba!    

Gitta Vaino

9. detsembril peeti Kohila 
spordihoones traditsiooni-
list koolinoorte aastalõpu 
jõuproovi. See on hea või-
malus näha, kas sügisene 
treeningperiood on ka vilja-
kas olnud. Võistlus näitas, et 
on olnud edukas küll. Kõik 
kümme osalenut tegid vä-
hemalt ühe isikliku rekordi. 

AP-võistlusklassis saavutas 
Rauno Poom kõrgushüppes 
II (1.80) ja 60 m jooksus III 
koha (7,70). Egert Tomingas 
(BP) saavutas teivashüppes 
esikoha (2.70), kõrgushüp-
pes (1.35) ja 60 m jooksus 
III koha (8,22). Teivashüp-
pes oli III Kaspar-Rasmus 
Eelmaa (on konkurentidest 

kolm aastat noorem ja üri-
tas ületada tema enda nimel 
olevat kooli 11–12aastaste 
rekordit 2.57) (2.50) ja sa-
ma tulemusega sai neljan-
da koha Kent Pirma. Kolm 
esikohta võitis Anett Kaldas 
(BT): 60 m jooksus (9,06), 
hoota kolmikhüppes (6.15) 
ja teivashüppes (2.00). Liisa 

Valdas saavutas esikoha kõr-
gushüppes (1.37) ja Laura 
Torri oli 60 m jooksus kol-
mas (9,39).    

Uue aasta alguses oota-
vad ees juba TV-10 olümpia-
starti võistlused. Seniks soo-
vime kiiresti valgeid jõule, et 
saaks juba suusatama minna.

Margus Sepp      

Kergejõustiklased jõuluvõistlusel hoos 

Isad näitelaval. Heivi Kipper

Minirallil osalejad, pildilt puuduvad Mari Lutšihhin ja Ma-
rita Paimets oma rallikelguga. Annika Allikson  

Esinemist nautimas. 
Tagareas endised töö-
tajad Reet Tammeväli 
ja Aino Lello.

Rita Merekivi
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POLITSEI

Järvakandi arvudes (22.10.2009–11.12.2009): kuriteo-
teateid  0, väärteoteateid 17, sh  LE rikkumisi 15, muud 
sündmused/teated 4.

Ajavahemik 22.10.2009–11.12.2009 Järvakandi vallas 
kuritegevust kaasa ei toonud. Politseis registreeriti küll 17 
väärteoteadet, kuid 15 nendest olid liiklusrikkumised. Ku-
na süütegude statistika näitab positiivseid ehk vähenemise 
märke, loodan et jõuluaeg ei ole vaikus enne lähenevat 
tormi. 

Viimastel nädalatel on Järvakandi elanikelt tulnud mit-
meid teateid, et alevis sõidavad mootorsõidukiga isikud, 
kellel selleks puudub nii õigus kui ka kogemus. Et  tegu 
on äärmiselt ohtlike rikkumistega, oleme koos Järvakandi 
valla korrakaitseametnikuga pööranud neile suuremat tä-
helepanu: kontrollinud laekunud infot, rikkujatega tõsiselt 
vestelnud ning võtnud nad seaduses sätestatud korras vas-
tutusele. Juhtimisõiguseta juht on liikluses samasugune 
riskiallikas kui joobes juht. 

Mootorsõiduki juhtimine ilma vastava kategooria moo-
torsõiduki juhtimise õigust omamata võib Liiklusseaduse 
alusel rikkujale kaasa tuua kuni 6000-kroonise rahatrahvi 
või aresti. Samuti on võimalik vastutusele võtta isik, kes 
andis mootorsõiduki juhtimise üle isikule, kellel ei ole 
vastava sõiduki juhtimise õigust. Sellisel juhul ootab sõi-
duki valdajat või omanikku kuni 6000-kroonine rahatrahv 
või arest. Rahatrahvid liiklustrikkumiste eest ei ole väike-
sed ning arvestades lähenevat kingituste tegemise aega, 
on lisaväljaminekud pere eelarvest kindlasti liiast.

Autoga tutvumiseks ning ohutu sõidu harjutamiseks on 
olemas teistsugused kohad ja teed kui alevitänavad.

Et peatselt on käes jõuluaeg, soovin kõigile Järvakandi 
valla elanikele RAHULIKKE ning TURVALISI JÕULE! 

Siinkohal tänan meeldiva koostöö eest Järvakandi val-
lavalitsust, Järvakandi abipolitseinikke, korrakaitseamet-
nik Vladimir Doktorovi ja vallalehe toimetajat Jaanus 
Randlat.

Jaan Sildoja
vanemkonstaabel

Konstaabli telefon 5303 6804, 612 3503; e-post 
jaan.sildoja@rapla.pol.ee, lühinumber 110; vajaduse kor-
ral võib helistada ka 5332 6900 (Angelyca Vaerand) või 
529 6503 (Vladimir Doktorov).

Tööd alustas uus digilevi saatja 
Parandamaks tavaantenniga vastu võetava digitelevisioo-
ni kvaliteeti Raplamaa lõunaosas, paigaldas AS Levira 
Järvakanti uue digilevi saatja.  

Novembri lõpus tööd alustanud saatja peaks oluliselt 
parandama kodumaiste digikanalite levi Järvakandi, Ken-
ni, Saarepõllu, Kurikse, Vallastu, Lokuta, Metsimurru, 
Sarapiku, Haakla, Ahekõnnu, Vahakõnnu, Isakõnnu, Li-
huveski, Põllu, Lille, Kastna, Selja, Voore, Hiie, Ööre, 
Vastja, Kokuta, Kärpla, Laeste ja Lelle külade piirkonnas. 

Valitsuskomisjoni kuuluva Levira juhatuse liikme Ind-
rek Lepa kinnitusel on Järvakandi saatja vertikaalse po-
larisatsiooniga, mis tähendab, et ka vastuvõtuantenn peab 
olema maapinnaga risti. “Kõige tugevam digisignaal ei 
pruugi alati tulla täpselt telesaatja suunast, seepärast soo-
vitame parima levikvaliteedi jaoks antenni erinevates 
suundades proovida,” ütles Lepp. “Selleks tuleb digiboks 
või digiteler lülitada näiteks ETV kanalile ning kuvada 
menüüst teleriekraanile signaali tugevuse ja kvaliteedi 
näitajad. Nüüd tuleb antenni pöörata aeglaselt seni, ku-
ni leitakse asend, kus signaali kvaliteedinäitaja on kõige 
parem. Selles asendis tuleb antenn tugevasti fikseerida.” 
Enne antennile parima suuna ja kõrguse otsimist tuleb 
veenduda, et nii antenn ise kui ka kaablid-ühendused on 
korras. Digilevi komisjon soovitab kasutada tugeva ehitu-
sega ridaantenni, telesaatjale lähemal sobivad ka nn kuu-
sepuud ehk logoantennid. 

Digilevi on tavaantenniga vaadatav digitaalne televi-
sioon. Kui analoogformaadis on eetris kolm kodumaist 
telekanalit, siis digilevis on praegu tasuta nähtavad ühte-
kokku 6 Eesti telekanalit: ETV, ETV2, Kanal 2, TV3, Ka-
nal 11 ja TV6, lisaks tasulised kodumaised ja rahvusvahe-
lised teleprogrammid, mida seni ainult kaabeltelevisiooni 
või satelliit-TV vahendusel vaadata sai. Tasuta kanalite 
vastuvõtuks ei ole vaja liituda ühegi teenusepakkujaga, 
seda tuleb teha vaid juhul, kui soovitakse lisaks vaadata 
ka rahvusvahelisi ja kodumaiseid tasulisi kanaleid. 

Eesti üleminek digitelevisioonile lõppeb 1. juulil 2010, 
kui tavaantenniga vaadatav analoogtelevisioon välja lü-
litatakse. Lisainfot ja nõu digilevi kohta saab veebilehelt 
www.digilevi.ee või abitelefonilt 17101. 

Ain Parmas, konsultant
Kommunikatsioonibüroo Hamburg & Partnerid

Jumalateenistused 

Järvakandi Pauluse 

kirikus

• Pühapäeval, 20. detsembril kell 16  
 IV advendipühapäeva armulauaga jumalateenistus
• Neljapäeval, 24. detsembril kell 18     
 jõuluõhtu jumalateenistus
• Reedel, 25. detsembril kell 16   
 I jõulupüha armulauaga jumalateenistus
 Laulab koguduse ansambel 
• Pühapäeval, 3. jaanuaril kell 16 
 kolmekuningapäeva armulauaga jumalateenistus
 Laulab koguduse ansambel, koguduse jõulupuu 
• Pühapäeval, 17. jaanuaril kell 16  
 armulauaga jumalateenistus

Vaike Adoma      
28.05.1925 –
16.11.2009

Margus Kulbert   
26.10.1962 – 
05.12.2009

91 
Juta Jürme

90
Hilja Põldes

85
Maria Tarkijainen

75
Vilma Alliku

70
Linda Erm

Tatjana Solovjova
Maidu Rasmann

Ilmar Saaver
Elve Virkus

Tiina Weiler
                                     

Kultuurihall avab uksed 
tantsimiseks

1. jaanuaril kell 01
Avatud BAAR
Sissepääs 75.-

Austatud Järvakandi elanik
Soovime koos Sinuga tähistada universumi ainulaadseima 
isiku, Jeesus Kristuse sündimist planeedile Maa. See tõsiasi 
on muutnud paljude inimeste elusid. Isegi maailma ajalugu ar-
vestatakse ajaga “enne Kristust” ja “pärast Kristust”. Tuli Ta ju 
“otsima ja päästma neid, kes on kadunud”. Tema, keda jõulu-
evangeelium nimetab “igaveseks Isaks, imeliseks nõuandjaks, 

rahuvürstiks, vägevaks Jumalaks”. Jeesuse sünnist Iisraeli 
rahva hulka kirjutab evangelist Johannes: “Ta tuli omade juur-

de, ent Tema omad ei võtnud Teda vastu. Aga kõigile, kes Teda 

vastu võtsid, andis Ta meelevalla saada Jumala lasteks, kes 

usuvad Tema nimesse.” 
See elusid muutev meelevald on toiminud juba üle 2000 aasta! 
Tule ja saa sellest osa!

JÕULU-JUMALATEENISTUSED
toimuvad  20. ja 27. detsembril algusega kell 14
Järvakandi MISJONIKESKUSES, 1 Mai tn 4

Kavas: 
• jõulujutlus 
• laulame üheskoos tuntud jõululaule
Korraldab Järvandi Misjonikeskus

3. jaanuaril 2010  kell 14
KOGUPERE  JÕULUPUU  (kingitused + suupisted)
Võtke kaasa ka isad-emad, vanaisad-vanaemad!

Külas  Eesti Lastemisjon koos eriprogrammiga kogu perele

Hing soe ja valus –
üks aasta hääbub,
ei tule enam 
sellist teist.
Ta päevadesse 
helendama jäänud
on osakene kõigist meist.
                                     
Soojust  hinge soovib kõigile 

kultuurihalli kollektiiv

Jõulukuul sünnivad imed, 
päkapikk piilumas käinud.
Kuigi on pime, nii pime,
tema küll kõike on näinud.

Igal rajal on kuskil algus,
iga lõpp toob kaasa miskit uut...
Soojust südamesse,
hinge valgust!
Kauneid jõule,
rõõmsat aastat uut!
 

    
Järvakandi lasteaed Pesamuna

Lumiseid jõulupühi ja edukat 2010. aastat soovivad 
Järvakandi vallavolikogu ja -valitsus.

Koos Rabarockiga 
läks ka Margus ...
5. detsembril lahkus meie hul-
gast ootamatult meie hea sõ-
ber ja THINK Eesti liige Mar-
gus Kulbert, kes elas oma elu 
viimastel aastatel Järvakandi 
hooldekodus. Margus oli aas-
taid Järvakandis toimunud Rabarocki suurimaid austa-
jaid, võiks isegi öelda, et selle ürituse maskott – alati oma 
tiigrilipuga varustatud ratastoolis seda üritust väisamas. 

Margus oli MTÜ THINK Eesti liige juba algusaegadest 
peale. Usina õppurina osales ta meie pakutud kursustel 
ja käis ühel krõbekülmal talvel vapralt tunnistuste kätte-
saamise üritusel. Viimati kohtusime temaga selle aasta 
maikuus THINK konverentsil Radissoni hotellis. Pidevalt 
olime aga tema tegemistega kursis Interneti vahendusel.

Saime Margusega tuttavaks 2004. aastal, kui ta regist-
reeris end esimesele e-kursusele Tallinna tehnikaülikoo-
lis. Margus iseloomustas end toona nii: “Olen selline, kes 
püüab alustatud asjad lõpuni viia.” Nii see ongi olnud, 
Marguse visadus on alati sihile viinud – olgu see siis kur-
suse läbimine, tikandi valmistegemine, fotode “mudimi-
ne” või järjekindel seismine oma õiguste eest. 

Margus jääb meile meelde eelkõige suure kunstihuvili-
se ja ilutegijana. Tema tikitud tööd on värvikirevad ja ilu-
sad, mitmel korral sai neid näha ka personaalnäitustel nii 
Tallinnas kui ka kodukohas Järvakandis. Marguse tikan-
dite tähetund oli 2007. aastal Riias, kui nii tema käsitööd 
kui ka ta parima sõbra Meelis Luksi maale esitleti festi-
valil “Come Along”. Tikkida oli tal füüsilise puude tõttu 
väga raske, aga tulemus oli see-eest fantastiline. Margus 
oli ka suur pildistaja. Tema tehtud loodusfotod annavad 
nii mõnelegi profifotograafi piltidele silmad ette. Suve lõ-
pus pidi toimuma tema fotonäitus kohalikus rahvamajas, 
kuid see lükkus edasi ...

2007. aasta oktoobri Tervisplussis ilmus tema kohta 
artikkel “Ood tikkivale tiigrikutsule”. Margust oli märga-
tud. Väga raske on uskuda, et Margust enam ei ole, nii 
palju jäi tal veel tegemata. Tunneme kaasa Marguse ema-
le, vennale, lähedastele ja sõpradele.

THINK Eesti nimel
Külliki Bode ja Meelis Luks (Mella)

Õnnelikke hetki,
toredaid tunde,
lõbusaid päevi,
rõõmsaid nädalaid,
ilusaid kuid ja
kaunist aastat!

Tema teab täpselt, mis vaja
Sulle ja teistele,
tulgu pealegi pimedal ajal,
saab rõõmsaks sest süda ja iga maja.

Mõtteid ilusaid ja häid

toogu  Teile aasta uus –

sama palju olgu neid 

nagu okkaid kuusepuus!

(L.Tungal)

Kauneid pühi väikestele ja suurtele 

lugejatele!

Rita, Heli ,Taimi

Rahulikku ja kaunist JÕULUAEGA
soovib Järvakandi Gümnaasium

   ANSAMBLIGA GÜNF

  UUDE AASTASSE !!!


